
LOVISA STAD PROTOKOLL 8/2022  1 

Välfärdsnämnden 
 
Tid 14.09.2022 klo 18:00 - 20:15 
 
Plats Centralen för  bildning och välfärd 
_________________________________________________________________________________ 
 
Deltagare 
 
 Namn Uppgift Tilläggsuppgifter 
Närvarande Rosenberg Thomas ordförande  
 Lappalainen Kalevi vice ordförande  
 Hinttaniemi Jonna ledamot  
 Hyppölä Laura ledamot  
 Karlsson Håkan ledamot  
 Nurkkala Kirsi ledamot  
 Siljander Petri ledamot  
 Söderholm Li-Lo ledamot  
 Rossi Reeta M. Vuokkos ersättare  
 
Övriga Isotalo Arja st:s ordförande  
 Hakasaari Petri st:s representant  
 

Möller Elis 
ungdomsfullmäktiges 
representant  

 
Leif Eriksson  

chef för kultur- och 
fritidsväsendet  

 
Kirsi Kinnunen  

direktören för centralen för 
bildning och välfärd  

 
Kauppi Samuel 

A. Kallios ersättare, 
ungdomsfullmäkige  

 
Al-Far Samira 

uppsökande 
ungdomsarbetare § 115 

 
Frånvarande Vuokko Marjo ledamot  
 

Kallio Anssi 
ungdomsfullmäkiges 
representant  

 
 
Underskrifter 
 
 
 Thomas Rosenberg Leif Eriksson 
 ordförande sekreterare 
 
Behandlade ärenden 112 - 125 
 
Justering av protokollet Elektroniskt i Lovisa  
 
 
 Jonna Hinttaniemi Laura Hyppölä 
  protokolljusterare  protokolljusterare 
 
Protokollet till påseende 
 

På Lovisa stads elektroniska anslagstavla     
 
Protokollsutdragets riktighet intygar  



LOVISA STAD PROTOKOLL 8/2022  2 

 
Lovisa  
 
  



LOVISA STAD PROTOKOLL 8/2022  3 

 
Behandlade ärenden 
 
§ Rubrik Sida 
§ 112 Mötets laglighet och beslutförhet 4 
§ 113 Protokolljusterare 5 
§ 114 Godkännande av föredragningslistan 6 
§ 115 Arv för utvecklande av kulturtjänsterna 7 
§ 116 Barnvänlig Kommun - Lovisa stads verksamhetsplan 16 
§ 117 Utlåtande, förslag till färdplan för den nationella utvecklingen av 

kulturturismen 
23 

§ 118 Evenemanget Lysande Lovisa 26 
§ 119 Delårsrapport för centralen för bildning och välfärd 1-6, 2022 28 
§ 120 Budgetens uppföljningsrapport/Välfärdsnämnden 29 
§ 121 Tjänsteinnehavarbeslut 30 
§ 122 Anmälningsärenden 31 
§ 123 Övriga ärenden 32 
§ 124 Motion från Agricolasällskapet i Pernå - Agricola-hus till Pernå kyrkoby 33 
§ 125 Avslutande av mötet 35 
 



 
LOVISA STAD PROTOKOLL 8/2022  4 
 
Välfärdsnämnden § 112 14.09.2022 

Mötets laglighet och beslutförhet 
 
VFN 14.09.2022 § 112    
      
 
 
Förslag Mötet konstateras lagligt sammankallat och beslutfört. 

 
Beslut Mötet konstaterades vara lagligt sammankallat och beslutfört.  
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Välfärdsnämnden § 113 14.09.2022 

Protokolljusterare 
 
VFN 14.09.2022 § 113    
      
 
 
Förslag Välfärdsnämnden väljer två protokolljusterare. 

 
Beslut Jonna Hinttaniemi och Laura Hyppölä valdes till protokolljusterare.   
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Välfärdsnämnden § 114 14.09.2022 

Godkännande av föredragningslistan 
 
VFN 14.09.2022 § 114    
      
 
 
Förslag Ärendelistan som utdelats med möteskallelsen godkänns som 

föredragningslista. 
 

Beslut Ärendelistan som delats ut med möteskallelsen med ett 
tilläggsärende godkändes som föredragningslista. Dessutom 
behandlades ärendet i tilläggslistan i paragraf 124.    
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Välfärdsnämnden § 9 12.01.2022 
Stadsstyrelsen § 25 07.02.2022 
Välfärdsnämnden § 49 13.04.2022 
Välfärdsnämnden § 92 08.06.2022 
Välfärdsnämnden § 103 18.08.2022 
Välfärdsnämnden § 115 14.09.2022 

 
Arv för utvecklande av kulturtjänsterna 
 
571/02/2017 
 
VFN § 42 
 

Beredning: chefen för kultur- och fritidsväsendet Leif Eriksson tfn. 040 568 
4138 Beredning och föredragning: direktören för centralen för bildning och 
välfärd Kirsi Kinnunen tfn. 0440 555 250. 
 
Lovisa stad (diarie 571/02/2017) har på beslut av statsrådet 
(SR/19096/2020) fått en del av ett arv. Villkor för att arvet överlämnas till 
staden är att det används för utveckling av kulturtjänsterna. Arvet på 410 
391,57  € finns att använda för nämnda ändamål. 
 
På välfärdsnämndens aftonskola 23.11.2021 diskuterades bl.a. följande 
principer vid användande av arvet: 
 
Arvet används hellre för 
 bestående, långvarig verksamhet än för aktuella akuta utmaningar 
 det allmänna goda (etisk verksamhet, som har betydelse för andra) 

än för enskilda intressen (betydelse bara för individen) 
 speciella ändamål (t.ex kulturvecka, muralmålning, kulturtuktuk, 

mobilt hus, Blackbox, traditionellt byggt hus) än allmänna ändamål 
(andlig /mental tillväxt) 

 innehålls- och samhällsmässigt betydande projekt än för funktionellt 
betydande. 

 
Aftonskolan ansåg att t.ex. 3 000 - 5 000 € kunde användas till en öppen 
planeringstävling, för att hitta bästa möjliga koncept för användningen av 
arvet. 
 
Mötesmaterial: utvecklande av kulturtjänster (på finska) 
 
Föredragning: direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi 
Kinnunen tfn. 0440 555 250. 
 

Förslag: Välfärdsnämnden fattar utgående från diskussionen beslut om principerna 
för hur arvet ska användas.  

 
Beslut: Välfärdsnämnden beslöt utgående från diskussionerna om följande 

principer gällande användandet av arvet. Arvet används för bestående 
verksamhet i Lovisa stad, i första hand till 15 år fyllda unga och för 
verksamhet i byarna i Lovisa. Utgående från diskussionerna på mötet 
kunde arvet delas i tre delar. Därtill förbereds en öppen idétävling om hur 
arvet kunde användas. 
 
Det antecknas i protokollet, att projektkoordinator Jaana Laaksonen, 



 
LOVISA STAD PROTOKOLL 8/2022  8 
 
Välfärdsnämnden § 9 12.01.2022 
Stadsstyrelsen § 25 07.02.2022 
Välfärdsnämnden § 49 13.04.2022 
Välfärdsnämnden § 92 08.06.2022 
Välfärdsnämnden § 103 18.08.2022 
Välfärdsnämnden § 115 14.09.2022 

hördes som sakkunnig på mötet i denna paragraf, kl. 18.12-19.20. 
Jaana Laaksonen avlägsnade sig från mötet före beslutsfattandet. 

 
 --- 
 

 
 

 
VFN 12.01.2022 § 9  
  
 
 
Beredning Chefen för kultur- och fritidsväsendet Leif Eriksson, tfn 040 568 4138 och 

direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen, tfn 0440 
555 250 
 

Föredragning Direktör för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  
 
Förslag 

Välfärdsnämnden beslutar föreslå följande till stadsstyrelsen om 
användningen av arvet: 
a. Utifrån ungdomsfullmäktiges förslag används 100 000 euro för 15–29-

åriga ungdomar. 
b. Utifrån förslag, även inlämnade av privatpersoner, som gagnar 

byaföreningars eller byars fördel används 100 000 euro för byar i 
Lovisa. 

c. Utifrån alstren i en öppen idétävling används 200 000 euro för en 
hållbar och långvarig verksamhet och/eller ett hållbart och långvarigt 
alster. 

d. För prisen i den öppna idétävlingen används 5 000 euro så att den som 
välfärdsnämnden anser kommit med den bästa idén belönas med 
2 500 euro, den näst bästa med 1 500 euro och den tredje bästa med 
1 000 euro.  

e. Punkterna a-d bereds till beslutsfattande av välfärdsnämnden under 
2022 som egna föredragningslistaärenden. 

f. Det återstående arvsbeloppet används i enlighet med beslut som 
välfärdsnämnden fattar senare. 

g. Välfärdsnämnden befullmäktigar chefen för kultur- och fritidsväsendet 
att göra små upphandlingar av pengarna från arvet, som underskrider 
det nationella tröskelvärdet, t.ex. tjänster från sakkunniga, enligt 
övervägande.  

 
 Behandling 
 Föredragande gjorde följande ändringsförslag utgående från diskussionen 

på mötet.  
 
Beslut Välfärdsnämnden beslutar föreslå följande till stadsstyrelsen om 

användningen av arvet:  
a. Utifrån ungdomsfullmäktiges och Navigatorns representanters förslag 
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Välfärdsnämnden § 9 12.01.2022 
Stadsstyrelsen § 25 07.02.2022 
Välfärdsnämnden § 49 13.04.2022 
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används 100 000 euro för 13–29 -åriga ungdomar.  
b. Utifrån förslag, även inlämnade av privatpersoner, som gagnar 
byaföreningars eller byars fördel används 100 000 euro för byar i Lovisa.  
c. Utifrån alstren i en öppen idétävling används 200 000 euro för en hållbar 
och långvarig verksamhet och/eller ett hållbart och långvarigt  
alster.  
d. För prisen i den öppna idétävlingen används 5 000 euro så att den som 
välfärdsnämnden anser kommit med den bästa idén belönas med 2  500 
euro, den näst bästa med 1 500 euro och den tredje bästa med 1 000 
euro.   
e. Punkterna a-d bereds till beslutsfattande av välfärdsnämnden under 
2022 som egna föredragningslistaärenden.  
f.  Det återstående arvsbeloppet används i enlighet med beslut som 
välfärdsnämnden fattar senare.  
g. Välfärdsnämnden befullmäktigar chefen för kultur- och fritidsväsendet att 
göra små upphandlingar av pengarna från arvet, som  
underskrider det nationella tröskelvärdet, t.ex. tjänster från sakkunniga, 
enligt övervägande. 

 
--- 
 
STST 07.02.2022 § 25  
  
 
 

 
Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 

 
Förslag Stadsstyrelsen beslutar följande om användningen av arvet:  

 
a. Utifrån ungdomsfullmäktiges och Navigatorns representanters förslag 
används 100 000 euro för 13–29 -åriga ungdomar.  
 
b. Utifrån förslag, även inlämnade av privatpersoner, som gagnar 
byaföreningars eller byars fördel används 100 000 euro för byar i Lovisa. 
En del kan också användas till fördel för föreningar som är i ekonomiskt 
trångmål på grund av pandemin. 
 
c. Utifrån alstren i en öppen idétävling används 200 000 euro för en hållbar 
och långvarig verksamhet och/eller ett hållbart och långvarigt alster.  
 
d. För prisen i den öppna idétävlingen används 5 000 euro så att den som 
välfärdsnämnden anser kommit med den bästa idén belönas med 2  500 
euro, den näst bästa med 1 500 euro och den tredje bästa med 1 000 
euro.   
 
e. Punkterna a-d bereds till beslutsfattande av välfärdsnämnden under 
2022 som egna föredragningslistaärenden.  
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Välfärdsnämnden § 9 12.01.2022 
Stadsstyrelsen § 25 07.02.2022 
Välfärdsnämnden § 49 13.04.2022 
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f.  Det återstående arvsbeloppet används i enlighet med beslut som 
välfärdsnämnden fattar senare.  
 
g. Stadsstyrelsen anteckar för kännedom att välfärdsnämnden 
befullmäktigar chefen för kultur- och fritidsväsendet att göra små 
upphandlingar av pengarna från arvet, som underskrider det nationella 
tröskelvärdet, t.ex. tjänster från sakkunniga, enligt övervägande. 
 

Beslut Ledamot Tom Liljestrand föreslog följande tillägg till punkt b: ”En del kan 
också användas till fördel för föreningar som är i ekonomiskt trångmål på 
grund av pandemin.” 
 
Förslaget understöddes enhälligt. 
 
Beslut enligt förslaget med beaktande av tillägget. 

 
 
VFN 13.04.2022 § 49  
  
 
 
Beredning Chefen för kultur- och fritidsväsendet Leif Eriksson tfn 040 568 4138 och 

direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen tfn. 0440 
555 250. 

 
Chefen för kultur- och fritidsväsendet presenterar på mötet en översikt över 
punkterna c och d.  
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen 
 

Förslag Välfärdsnämnden godkänner förverkligande av punkterna c och d som 
presenteras på mötet.  
 
Behandling: 
Kalevi Lappalainen hade ett motförslag till stadsstyelsens tillägg. 
Välfärdsnämnden tog inte ställning till motförslaget. Ärendet flyttades att 
behandlas på följande möte.    
 

Beslut Välfärdsnämnden godkände förverkligande av punkterna c och d som som 
de presenterades på mötet.  
Kalevi Lappalainen hade ett motförslag till stadsstyrelsens tillägg i punkt b. 
Välfärdsnämnden tog inte ställning till förslaget eftersom förslaget 
behandlas på följande möte. 
 
Det antecknas i protokollet att kulturproducent Päivi Karppi, som hördes 
som sakkunnig, avlägsnade sig från mötet kl. 20.08 före beslutsfattandet. 
 

--- 
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VFN 08.06.2022 § 92  
  
 
 
Beredning chefen för kultur- och fritidsväsendet Leif Eriksson, tfn 040 568 41 38  
 

På sammanträdet presenteras utkasten för punkterna a och b. 
Välfärdsnämnden bör även beakta att det under tiden har kommit fram 
följande behov som gäller punkt c: 
 

 Stadsstyrelsen (23.5.2022 § 127 ) skickade ärendet om 
evenemanget Lysande Lovisa tillbaka till välfärdsnämnden och 
beslutade att om nämnden vill att Bastion Ungern ska ha ny 
permanent belysning och de ska ordnas ett eventuellt 
ljusevenemang vid nyår, kan de finansieras genom de arvsmedel 
som är reserverade i punkt c i stadsstyrelsens beslut § 25 7.2.2022 
som gäller arvet. 
 

 Upphandling av offentliga konstverk (välfärdsnämnden 8.6.2022 § 
x) och självriskandelen av upphandlingen. 

 
Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  

 
Förslag Välfärdsnämnden godkänner 

1. förslagen i enlighet med punkterna a och b som presenterades på 
sammanträdet 

2. följande ändring i punkt c: För evenemanget Lysande Lovisa 
reserveras 30 000 euro samt en självriskandel (? euro) för 
upphandlingen av ett offentligt konstverk för den öppna platsen i 
Drottningsstranden.   

 
Behandling: 
Koordinerande uppsökande ungdomsarbetaren Samira Al-Far och 
kulturproducent Jaana Laaksonen presenterade förslag till hur arvet kunde 
användas i punkterna a och b. 
 
I punkt a kulturarvs medel reserverade för ungdomar i åldern 13-29 år 
föreslog Al-Far och Laaksonen följande: 
1) Ungdomspasset, en applikation för att aktivera ungdomarna 
2) Picnic on the beach, ett kulturproduktions evenemang för ungdomar i 
åldern 13-29 år. Ett projekt med  kurser, workshops och klubbar där 
ungdomar kunde lära sig produktion av evenemang 
3) Mopedverksamhet 
4) Graffitivägg, kursewr/workshops och gatkultur 
5) Ett utrymme för att fillma videon, en bra kamera, ljus och ett mörkerrum. 
 

 Al-Far och Laaksonen konstaterade att det ännu var fråga om preliminära 
förslag som måste planeras. 
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Nämnden konstaterade att tankarna i punkt a var bra och att nämnden 
återkommer till detaljerna och budgeten senare. 
 
För punkt b föreslog Laaksonen en buss för kultur- och 
ungdomstjänsterna. En buss som skulle föra kulturaktiviteter till byarna, 
skolorna, daghemmen mm. Bussen kunde även användas av 
ungdomstjänsterna. 
 
Nämnden konstaterade att ingen förfrågan skickats till byaföreningar, 
föreningar och privatpersoner. En förfrågan måste göras före nämnden tar 
ställning till saken. 
 
Kalevi Lappalainen har i sitt motförslag från den 13.4.2022 föreslagit att 
nämnden håller sig sitt ursprungliga förslag och inte beaktar stadsstyrelsen 
tillägg från den 7.2.2022 
 
På mötet gav föredragande följande nya beslutsförslag: 
 
Välfärdsnämnden fattar beslut om att: 

1) senare fortsätta behandlingen av förslagen från 
ungdomsfullmäktiges och Navigatorns representanter  

2) utgående från resultaten från förfrågningen senare fortsätta 
behandlingen av punkten att gagna byaföreningars eller byars 
fördel  

3) enhälligt godkänna Kalevi Lappalainens motförslag (13.4.2022 § 
49) 

4) för beslutet från den 13.4.2022 § 49 precisera 
a) att pengar från arvet inte används till ljusevenemanget Lysande 

Lovisa och att 
b) från punkt c använda 15 000 € av pengarna för upplysande av 

Bastion Ungern. 
 
 

Li-Lo Söderholm, Laura Hyppölä och Håkan Karlsson understödde 
föredragandes förslag i punkt 4 b 
 
Kalevi Lappalainen gjorde ett motförslag och föreslog att pengar från 
arvet inte används till att lysa upp Bastion Ungern.  
Kristiina Pappila understödde Lappalainens förslag. 
 
Nämnden röstade om förslaget i punkt 4 b att 15 000 € av pengarna i 
arvet används för att lysa upp Bastion Ungern. 
 
De som understödde föredragandes förslag röstade ja och de som 
understödde Lappalainens förslag röstade nej. 
Röstningsresultat: Ja 6 röster (TR, LH, HK, PS, L-LS, MV), Nej 2 röster 
(KL, KP) 
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Beslut Välfärdsnämnden fattade beslut om att 
1) senare fortsätta behandlingen av förslagen från ungdomsfullmäktiges 
och Navigatorns representanter   
2) utgående från resultaten från förfrågningen senare fortsätta 
behandlingen av punkten att gagna byaföreningars eller byars fördel   
3) enhälligt godkänna Kalevi Lappalainens motförslag (13.4.2022 § 49) 
4) för beslutet från den 13.4.2022 § 49 precisera 
a) att pengar från arvet inte används till ljusevenemanget Lysande Lovisa 
och att 
b) från punkt c använda 15 000 € av pengarna för upplysande av Bastion 
Ungern 

 
 
 
 
VFN 18.08.2022 § 103  
  
 
 
Beredning Koordinerande sökande ungdomsarbetare Samira Al-Far och 

kulturproducent Jaana Laaksonen 
 
På sammanträdet hörs en presentation om kostnadseffekter av förslagen 
av ungdomsfullmäktiges och Navigatorns representanter samt ett förslag 
till verksamhetsmodell för deltagande budgering med hjälp av resultaten av 
en enkät som genomförs i byarna 

 
 Bifogat material: 

Kostnadseffekter av ungdomsfullmäktiges och Navigatorns önskemål 
Verksamhetsmodell för utvecklande av byarnas kulturtjänster 

 
Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen 

 
Förslag Välfärdsnämnden beslutar enligt det förslag som ska preciseras på 

sammanträdet 
 
a) godkänna förslagen av ungdomsfullmäktiges och Navigatorns 
representanter 
 
b) godkänna verksamhetsmodellen för deltagande budgetering till förmån 
för byarna i Lovisa.  
 
Behandling: 
Koordinerande uppsökande ungdomsarbetaren Samira Al-Far och 
kulturproducent Jaana Laaksonen var närvanande på mötet kl. 18.05-
19.00. Båda avlägsnade sig före beslutet fattades. 
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Koordinerande uppsökande ungdomsarbetaren Samira Al-Far 
presenterade ungdomsfullmäktiges och navigatorns förslag med 
kostnadskalkyler. 
 
Den sammanlagda kostnaden för ungdomsfullmäktiges och navigatorns 
förslag är ca. 65.000 €. Ungdomsbussens andel av det här är ca 35.000 – 
40.000 €. Laura Hyppölä önskade att ungdomsbussen också kunde 
finansieras från arvets övriga delar. 
 
Ungdomsfullmäktiges representant Samuel Kauppi önskade att 
ungdomspasset skulle tas i bruk under en prövotid. 
 
Nämnden önskade en presentation av ungdomspasset före beslutet fattas. 
 
Kulturproducent Jaana Laaksonen presenterade verksamhetsmodellen för 
deltagande budgetering och enkätens innehåll och tidtabell. 
 
Li-Lo Söderholm sade att deltagande budget är en bra sak och att 
enkätens tidtabell är realistisk. Söderholm frågade vad man menar med 
ordet by och byaspecifik omröstning samt vad betyder konsultera 
sakkunniga? Söderholm önskade mera exakta frågor till enkäten. 
 
Laura Hyppölä ansåg att enkäten skall vara tillräckligt enkel och lätt att 
svara på.  
 
Li-Lo Söderholm föreslog att enkäten ännu bearbetas och att nämndens 
åsikter beaktas. 
 

Beslut Välfärdsnämnden godkände: 
a) följande förslag från ungdomsfullmäktige och navigatorn: 
picnic on the beach – festival där ungdomarna är delaktiga, moped 
verksamhet, graffiti vägg och kurs – gatukultur samt video utrymme. 
Nämnden fattar efter tilläggsutredningar senare beslut om ungdomspasset 
och bilen. 
 
b) verksamhetsmodellen för deltagande budgetering till förmån för byarna i 
Lovisa. Välfärdsnämnden förutsätter att enkätens frågor bearbetas 
utgående från den förda diskussionen. 

 
 
 
 
 
VFN 14.09.2022 § 115    
4/02.00/2022    
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Välfärdsnämnden § 9 12.01.2022 
Stadsstyrelsen § 25 07.02.2022 
Välfärdsnämnden § 49 13.04.2022 
Välfärdsnämnden § 92 08.06.2022 
Välfärdsnämnden § 103 18.08.2022 
Välfärdsnämnden § 115 14.09.2022 

Beredning Koordinerande uppsökande ungdomsarbetaren Samira Al-Far, chefen för 
kultur- och fritidsväsendet Leif Eriksson och direktören för centralen för 
bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  

 
På mötet presenterar Hanna Kallio från Optium Innovations oy 
applikationen ungdomspasset.  
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  
 

Förslag Välfärdsnämnden godkänner ungdomsfullmäktiges ja Navigatorns förslag 
för ibruktagande av ungdomspasset och inskaffandet av en bil. 
 
Behandling: 
Hanna Kallio presenterade applikationen ungdomspasset elektroniskt via 
en teams-länk. Kallio avlägsnade sig från mötet före beslutsfattande. 
 
Koordinerande  uppsökande ungdomsarbetaren Samira Al-Far deltog i 
behandlingen av ärendet, men avlägsnade sig från mötet före 
beslutsfattandet. 
 
Efter diskussioner i nämnden gav föredragande gav följande följande nya 
beslutsförslag: 
 
Välfärdsnämnden godkänner ungdomsfullmäktiges ja Navigatorns förslag 
för ibruktagande av ungdomspasset och inskaffandet av en bil. 
Ungdomspasset tas ibruk på en prövotid på ett år. 
Bilen som administreras av ungdomstjänsterna skall gå att använda till 
många olika ändamål där ansvarsområdena betalar enligt användning. 
 
Laura Hyppölä ansåg att eftersom bilen kommer att användas även av 
övriga ansvarsområden borde inköpet inte endast finansieras från den del 
nämnden tilldelat förslag från ungdomsfullmäktige och Navigatorn. 
 

Beslut Välfärdsnämnden godkände ungdomsfullmäktiges ja Navigatorns förslag 
för ibruktagande av ungdomspasset och inskaffandet av en bil. 
Ungdomspasset tas ibruk på en prövotid på ett år.  
Bilen som administreras av ungdomstjänsterna skall gå att använda till 
många olika ändamål där ansvarsområdena betalar enligt användning. 
 
Laura Hyppölä anmälde avvikande åsikt gällande finansieringen av bilen. 
Hyppölä ansåg att inköpet av en bil inte borde finansieras endast från den 
del som tilldelats förslag från ungdomsfullmäktige och Navigatorn. 
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§ 90 22.06.2022 

Välfärdsnämnden § 116 14.09.2022 

 
Barnvänlig Kommun - Lovisa stads verksamhetsplan 
 
STST § 299 
 

Beredning: bildningsdirektör Thomas Grönholm, tfn 0440 555 250 och tf 
chefen för småbarnspedagogik Sofia Hoff, tfn 044 349 31 32  
 
Barnvänlig kommun  
 
Kommuner som deltar i UNICEFs nuvarande modell för Barnvänlig 
kommun har förbundit sig till ett tvåårigt utvecklingsarbete för att främja 
barnens intressen. Arbetet börjar med att en kommun kartlägger 
situationen och bedömer hur barnvänligheten förverkligas i kommunen i 
det nuvarande läget. Som hjälp i bedömningen har kommunen en lista 
med tio mål utvecklad av UNICEF. Efter att ha gjort kartläggningen väljer 
kommunen vilka delområden av verksamheten den börjar utveckla och 
hur. I slutet av tvåårsperioden utvärderar kommunen arbetets resultat och 
rapporterar dem till UNICEF.  
 
Efter rapporteringen kan kommunen få UNICEFs erkännande om 
Barnvänlig kommun. När erkännandet beviljas, evaluerar UNICEF både 
utvecklingsprocessen och processens resultat. Erkännandet beviljas för 
engagerat och aktivt utvecklingsarbete för att främja barnens rättigheter. 
Detta innebär dock inte att arbetet är slutfört – man ska ta hand om 
barnens rättigheter i vardagen varje dag. Erkännandet är i kraft två år och 
för att förnya det ska kommunen fortsätta med utvecklingsarbetet.  
 
Finlands UNICEF erbjuder kommunen som förverkligar modellen 

 utbildning i verksamhetsmodellen och utbildning i barnens 
rättigheter för koordinationsgruppen 

 stödmaterial för verksamhetsmodellen 
 en utsedd kontaktperson som arbetar som sakkunnigstöd för 

kommunen i frågor som gäller förverkligandet av modellen och 
barnens rättigheter 

 kontakter till andra kommuner som förverkligar modellen – årliga 
nätverksmöten 

 erkännande om Barnvänlig kommun ifall att utvecklingsprocessen 
och dess resultat uppfyller de krav som fastställts i modellen.  

  
Finlands UNICEF kräver att kommunen som förverkligar modellen  

 förbinder sig till att främja barnens rättigheter i kommunens 
beslutsfattande, förvaltning och service 

• Detta innebär utvecklingsarbete där barn och unga samt 
relevata aktörer i medborgarsamhället tas med i 
beredningen av och beslutsfattandet i ärenden som berör 
barn. 
 

 tar ansvar för utvecklingsprocessens fullständiga koordinering 
• I kommunen ska det utses en kommunikationsgrupp som 

ansvarar för hur processen framskrider. Gruppen ska ha 
omfattande representation från olika sektorer i kommunen. 
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Välfärdsnämnden § 116 14.09.2022 

 
 förbinder sig till att meddela om processens mål och resultat till 

kommuninvånarna. 
 
 Varför vill vi förverkliga modellen i Lovisa? 
 

Om modellen ska förverkligas i den nuvarande formen, erbjuder den en 
gemensam referensram för sådant utvecklingsarbete som redan utförs i 
olika sektorer i kommunen och kommunorganisationen. Sådana frågor är 
till exempel strategiskt planeringsarbete, arbete för barnens välfärd och 
utveckling av barnens delaktighet och hörande.  
 
Modellen samlar alla aktörer från alla olika delar och nivåer i hela 
kommunorganisationen till samma bord. På så sätt möjliggör modellen för 
sin del å ena sidan att beslutsfattandet angående barnen och arbetet för 
att främja barnens välfärd är konsekvent och å andra sidan att 
informationen och kunnandet angående barnen på bästa möjliga sätt 
utnyttjas i kommunen.  
 
Genom att utveckla sin verksamhet med modellen för Barnvänlig kommun 
får kommunen sakkunnigstöd från UNICEF och kontakt till andra 
kommuner som förverkligar modellen.  
 
Den Barnvänliga kommunen är inte ett projekt. UNICEFs mål är att 
beaktandet av barnens rättigheter blir ett fortgående verksamhetssätt i 
kommunens beslutsfattande och vardagliga service.  
 
Processen för att få ett erkännande om Barnvänlig kommun tar två år, men 
syftet är att från början anpassa modellens innehåll till var och en 
kommuns egna verksamhetssätt, strategiska planeringsprocesser och 
årsklockor för olika verksamheter.  
 
Det att man omfattar barnrättsaspekten kräver gemensam dialog och 
evaluering av nuvarande verksamhetspraxis. Därför är den första 
tvåårsperioden antagligen den mest arbetskrävande för kommunen. I 
början kan det ta tid att hitta ett gemensamt arbetssätt eftersom olika 
aktörer som inte nödvändigtvis har samarbetat tidigare deltar i processen. 
 
Varför måste stadsstyrelsen fatta beslutet? 
 
Ett av de största problemen i att främja barnens välfärd är bristen på 
heltäckande koordinering. Ärenden som gäller barn granskas ofta inom 
olika tjänstesektorer trots att barnets vardag är en helhet där olika aktörer, 
tjänster och miljöer är sammanlänkade. 
 
Bristen på gemensamma verksamhetsprinciper kan å andra sidan leda till 
ojämställdhet mellan barnen och barngrupperna även inom en sektor. 
Dessutom är det vanligt att barnen inte beaktas skilt när det fattas beslut 
som berör alla kommuninvånare.  
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UNICEFs mål är att främja barnvänlighet i hela kommunorganisationen. 
Därför behövs det ett beslut som förpliktar alla aktörer för att 
utvecklingsarbetet ska inledas.  
 
Hur anknyter den här modellen till stadens välfärdsplaner?  
 
En välfärdsplan kan vara ett verktyg med vilket man främjar målen i 
modellen. Om programmet eller planen har en tillräckligt stark ställning i 
kommunens utvecklingsarbete, kan utvecklingsarbetet i enlighet med 
modellen till och med bygga på kommunens utvecklingsarbete. Detta 
kräver dock bland annat att det finns en tillräckligt stor grupp med olika 
aktörer med i arbetet.  
 
Berednings-, genomförings- och uppföljningsprocessen till välfärdsplanen 
kan också utvecklas så när det är fråga om förverkligandet av modellen att 
den i fortsättningen kan fungera som verktyg av sådan strategisk planering 
och koordinering som det strävas efter i modellen för Barnvänlig kommun. 
 
Vad kostar det för en kommun att förverkliga modellen?  
Ska mer personal anställas för att förverkliga modellen? 
 
UNICEF tar inte ut några avgifter av kommunen för modellen eller 
utbildningarna och materialet som hör till modellen.  
 
Kommunen behöver inte anställa ny personal för att förverkliga modellen. 
Särskilt under det första året tar utvecklingsarbetet och koordineringen 
dock mycket arbetstid och detta bör beaktas i val av 
koordinationsgruppens medlemmar och UNICEFs kontaktperson. 
 
Vi har konstaterat i beredningen att den av stadsfullmäktige utsedda 
arbetsgruppen för välfärd och hälsa 2017–2020 är en lämplig 
koordinationsgrupp för att förverkliga modellen.  
 
Att beakta före den egentliga ansökningen  
 
Ansökningstid har i regel varit på våren och den har löpt ut under maj, men 
detta ska möjligen förändrats. Tf chefen för småbarnspedagogik har 
kontaktat en expert på UNICEF och enligt experten planerar UNICEF olika 
alternativ för den nuvarande verksamhetsmodellen. Det planeras lättare 
versioner omkring vissa teman. Dessa alternativ och 
ansökningsmöjligheter säkerställs i början av 2019. 
 

               Förslag:               Stadsstyrelsen beslutar att 
 utse stadens arbetsgrupp för välfärd och hälsa till 

verksamhetsmodellens koordinationsgrupp 
 stadens arbetsgrupp för välfärd och hälsa ska utse kontaktperson 

bland gruppen 
 föreslå stadsfullmäktige att Lovisa stad på våren 2019 ska ansöka 

till utvecklingsarbetet av verksamhetsmodellen Barnvänlig 
kommun. 

       
               Beslut:                 Enligt förslaget. 
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               --- 
 
FM § 131 
21.11.2018 
     
                Förslag:             Stadsfullmäktige beslutar att Lovisa stad på våren 2019 ska ansöka till  
 utvecklingsarbetet av verksamhetsmodellen Barnvänlig kommun.                                                                                                                                                               
 
                Beslut:               Enligt förslaget. 
 
                --- 
 
 
NFB 22.06.2022 § 90  
  
 
 
Beredning direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen 0440 555 

250 
 

Lovisa stad deltar genom stadsfullmäktiges beslut (21.11.2018 § 131) i 
utvecklingsarbetet för verksamhetsmodellen Barnvänlig kommun. Det är 
fråga om ett fortgående utvecklingsarbete till förmån för barn och unga. 
Verksamheten enligt modellen är hela kommunens sak som alla 
kommunens branscher ska delta i. 
 
I det brev daterat 18.11.2019 som Finlands UNICEF rf riktat till 
stadsstyrelsen i Lovisa stad konstateras det att Lovisa stad blivit vald av 
Finlands UNICEF rf till modellen Barnvänlig kommun och att samarbetet 
mellan UNICEF och Lovisa stad inleds hösten 2020. UNICEF rf tar inte ut 
några avgifter av kommunen för modellen eller för de utbildningar och det 
material som hänför sig till modellen. Det är inte fråga om ett projekt utan ett 
fortgående utvecklingsarbete till förmån för barn och unga. 
 
Syftet med verksamhetsmodellen Barnvänlig kommun är att säkerställa att 
varje barn har  
 en trygg vuxen som är intresserad av barnet 
 en kompis att tillbringa tid med och göra saker med 
 en hobby, oberoende av familjens förmögenhet och bostadsort 
 en skola som ger varje elev chansen att lyckas oberoende av 

bakgrund. 
 
Till Lovisa stads koordinationsgrupp för verksamhetsmodellen Barnvänlig 
kommun (STST 11.1.2021 § 8) har utsetts 

 som representanter för personer under 18 år två representanter 
valda av ungdomsfullmäktige  

 direktör för centralen för bildning och välfärd 
 chef för småbarnspedagogik  
 kommunikationsassistent  
 utbildningschef (ersättare rektor för Generalshagens skola)  
 chef för kultur- och fritidsväsendet (ersättare uppsökande 
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ungdomsarbetare)  
 verksamhetsledare för Loviisan Järjestöt ry/Lovisa Föreningar rf  
 grundtrygghetscentralens servicechef för tjänster för barn och 

ungdomar 
 centralen för näringsliv och infrastrukturs VVS-ingenjör  
 representant för nämnden för fostran och bildning som nämnden 

valt bland sig (15.12.2020 § 107 och 1.9.2021 § 9) 
 representant för näringslivs- och infrastrukturnämnden som 

nämnden valt bland sig (28.1.2021 § 15 och 11.10.2021 § 39) 
 representant för välfärdsnämnden som nämnden valt bland sig 

(10.2.2021 § 26 och 9.9.2021 § 4) 
 representant och ersättare som föräldraföreningarna valt bland sig. 

 
Dessutom har koordinationsgruppen godkänt att representanterna för rådet 
för personer med funktionsnedsättning och Agricola finska och svenska 
församling tas med i gruppen. 
 
Barnvänlig kommun-koordinatorer är vid sidan om sin egen uppgift 
direktören för centralen för bildning och välfärd (STST 21.9.2020 § 254) och 
specialklasslärare Tuula Åminne (stadsdirektör 21.12.2021 § 8). 
 
Finlands UNICEF rf har 12.4.2022 godkänt Lovisa stads verksamhetsplan 
efter att ha diskuterat med koordinationsgruppen. Därtill har Finlands 
UNICEF kontrollerat att planen utgår från resultaten av kartläggningen av 
nuläget och måsättningarna är i samma form som den valda struktur- och 
processindikatorn. Aktörerna i verksamhetsmodellen ska vara såväl barn 
och unga som andra intressegrupper i hela kommunorganisationen och 
kommunen. 
 
I den verksamhetsplan som Finlands UNICEF rf godkänt ingår 

 kommunens långsiktiga vision ur barnvänlighetens synvinkel  
• Visionen baserar sig på resultaten av kartläggningen av 

nuläget. 
 från tre till fyra målsättningar som plockats ur kartläggningen av 

nuläget och en valfri målsättning  
• För varje målsättning har antecknats utgångsläget och ett 

antal åtgärder som koordinationsgruppen valt. 
 en beskrivning om vad man gör, vem eller vad som gör, enligt 

vilken tidtabell och på vilket sätt man ska framskrida. 
• I beskrivningen ska man också berätta hur åtgärderna 

beaktar barnens åsikter. 
• Minst en konkret och tidsbunden mätare som har antecknats 

för varje åtgärd. 
 

 Den centrala betydelsen av modellen Barnvänlig kommun syns i hur den 
lyckas stöda kommunen i sådant utvecklingsarbete som främjar att barnens 
rättigheter respekteras. 

 
 Också det kommunstrategiutkast som man håller på att bereda beaktar hur 

verksamhetsmodellen Barnvänlig kommun ska genomföras. 
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Man vill uppnå följande resultat av utvecklingsarbetet enligt 
verksamhetsplanen: 

  barnens rättigheter förstås på ett mångsidigare och mer omfattande 
sätt då attityderna förändras  

  ärenden som berör barn och unga behandlas mer 
sektorsövergripande 

  kommunens politikers attityder vad gäller utvecklingsarbetet som 
beaktar barnens rättigheter förändras i och med modellen  

  ökningen av kommunikationen beror på ökning av extern och intern 
kommunikation och kommunikationen som relaterar till barnens 
rättigheter ökar såväl vad gäller slaget som volymen 

  bedömningen av konsekvenser för barn etableras i ökande grad som 
en del av utvecklingsarbetet i kommunen  

  modellen förstärker beaktandet av barnens rättigheter i kommunens 
olika processer inom de delområden som kommunen väljer till 
utvecklingsobjekt 

  modellen försnabbar metodutvecklingen inom de områden som 
kommunen väljer till utvecklingsobjekt 

  synligheten för ärenden som relaterar till barnens rättigheter ökar. 
 

Bilaga: 
Lovisa stads verksamhetsplan för Barnvänlig kommun-arbetet  
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  
 

Förslag Nämnden för fostran och bildning 
a) antecknar för sin del verksamhetsplanen som Finlands UNICEF rf 
godkänt 12.4.2022 till kännedom 
b) föreslår att verksamhetsplanen antecknas till kännedom under 2022 
även i alla nämnder, rådet för personer med funktionsnedsättning, 
ungdomsfullmäktige, stadsstyrelsen och stadsfullmäktige i Lovisa stad. 
 

Beslut Nämnden för fostran och bildning 
a) antecknade för sin del verksamhetsplanen som Finlands UNICEF rf 
godkänt 12.4.2022 till kännedom. 
b) föreslog att verksamhetsplanen antecknas till kännedom under 2022 
även i alla nämnder, rådet för personer med funktionsnedsättning, 
ungdomsfullmäktige, stadsstyrelsen och stadsfullmäktige i Lovisa stad. 
 

--- 
 
 
VFN 14.09.2022 § 116    
1005/12.00.02/2022    
 
 
Beredning direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen, 0440 555 

250  
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen 
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Förslag Välfärdsnämnden antecknar för sin del verksamhetsplanen som Finlands 
UNICEF rf godkänt 12.4.2022 för kännedom. 
 

Beslut Välfärdsnämnden antecknade för sin del verksamhetsplanen som Finlands 
UNICEF rf godkänt 12.4.2022 för kännedom.  
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Utlåtande, förslag till färdplan för den nationella utvecklingen av kulturturismen 
 
VFN 18.08.2022 § 105  
  
 
 
Beredning direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen, puh 0440 

555 250  
 

Färdplanen för den nationella utvecklingen av kulturturismen syftar till att 
definiera de nationella utvecklingsåtgärderna inom kulturturismen under de 
kommande åren och fungera som ett nationellt styrdokument inom 
Europaområdets kulturledsverksamhet. Undervisnings- och 
kulturminesteriet ber om utlåtande på förslaget senast måndagen 
19.9.2022. 
 
Bakgrund 
Färdplanen för kulturturismen främjar målet att stärka kulturturismen i 
statsminister Sanna Marins regeringsprogram. Bakom färdplansarbetet 
ligger även Finlands turismstrategi och flera olika kulturpolitiska strategier 
och riktlinjer. Förslaget till färdplan har utarbetats av en arbetsgrupp som 
tillsatts av undervisnings- och kulturministeriet. 
 
Målsättningar 
Huvudsyftet med färdplanen för kulturturismen är att skapa en gemensam 
inriktning för en hållbar och konkurrenskraftig kulturturism i framtiden. 
Åtgärderna i färdplanen syftar till att stärka kulturturismen i en föränderlig 
omvärld. 
 
Bifogat material, länkar: 

 https://www.lausuntopalvelu.fi/SV/Proposal/Participation?proposalId=9
3a22a4a-032e-4842-acde-26553ca58102&respondentId=00000000-
0000-0000-0000-000000000000&proposalLanguage=9ff64fe9-04da-
4471-9f0c-3f2016e71b4f 
 

 https://valtioneuvosto.fi/sv/projektet?tunnus=OKM038:00/2021 - Länk 
till sidan för färdplansprojektet i Statsrådets projektportal 

  
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen 
 

Förslag Välfärdsnämnden bekantar sig med förslaget om färdplanen för den 
nationella utvecklingen av kulturturismen. Nämnden behandlar utlåtandet 
på följande möte. 
 

Beslut  Välfärdsnämnden bekantade sig med förslaget om färdplanen för den 
nationella utvecklingen av kulturturismen. Nämnden behandlar utlåtandet 
på följande möte.  

 
 
VFN 14.09.2022 § 117    
1126/12.03.00/2022    

https://www.lausuntopalvelu.fi/SV/Proposal/Participation?proposalId=93a22a4a-032e-4842-acde-26553ca58102&respondentId=00000000-0000-0000-0000-000000000000&proposalLanguage=9ff64fe9-04da-4471-9f0c-3f2016e71b4f
https://www.lausuntopalvelu.fi/SV/Proposal/Participation?proposalId=93a22a4a-032e-4842-acde-26553ca58102&respondentId=00000000-0000-0000-0000-000000000000&proposalLanguage=9ff64fe9-04da-4471-9f0c-3f2016e71b4f
https://www.lausuntopalvelu.fi/SV/Proposal/Participation?proposalId=93a22a4a-032e-4842-acde-26553ca58102&respondentId=00000000-0000-0000-0000-000000000000&proposalLanguage=9ff64fe9-04da-4471-9f0c-3f2016e71b4f
https://www.lausuntopalvelu.fi/SV/Proposal/Participation?proposalId=93a22a4a-032e-4842-acde-26553ca58102&respondentId=00000000-0000-0000-0000-000000000000&proposalLanguage=9ff64fe9-04da-4471-9f0c-3f2016e71b4f
https://valtioneuvosto.fi/sv/projektet?tunnus=OKM038:00/2021%20
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Välfärdsnämnden § 105 18.08.2022 
Välfärdsnämnden § 117 14.09.2022 

 
 
Beredning direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen,  
 tfn 0440 555 250 
  

 
Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  

 
Förslag Välfärdsnämnden (14.9.2022) ger följande utlåtande: 
 Vilken är er övergripande syn på målen åtgärderna i färdplanen? 
 Färdplanen är mycket omfattande och allmänt tillämplig. 
 
 Hur ser ni på målen och åtgärderna i färdplanen utifrån er sektor eller 

verksamhet? 
 Målen är tidsenliga men på praktisk nivå dessvärre i många fall i 

barnaskor. Hållbar utveckling är en krånglig term, eftersom den lätt tolkas 
utgående från olika uppfattningar och erfarenheter. Också den politiska 
ståndpunkten för termen hållbar utveckling kan lätt bli föremål för 
tolkningar. Mången turist kämpar med en konflikt, då turism sällan utgör 
hållbar utveckling. 

 
 Era kommentarer om avsnitt 5.1 
 Det regionala samarbetet behöver utvecklas. Ett exempel på detta är 

Kungsvägenprojektet, som utvecklats under flera år. Det är inte många 
som vet vilket projekt det är fråga om, eftersom det genomförts på ett 
förlegat sätt: rutten är full av platser men det finns inget liv vid rutten. Varje 
år trycker man en papperskarta över rutten, som eventuellt delas ut 
någonstans. Projektets webbplats är bristfällig, och kartan har inte 
uppdaterats. 

 
 Vad produktifiering beträffar erbjuder Cursor Oy (Lovisa stad) lokala 

aktörer en utbildning i berättande för att utveckla produktifieringen. 
 
 Era kommentarer om avsnitt 5.2 
 Detta kräver attitydförändring, offentlig debatt och mycket utbildning. 

Kontroll kommer sannolikt att behövas en lång tid framöver, för att vi någon 
dag ska kunna koncentrera oss i mindre grad på nackdelarna med turism 
och i högre grad än nu på den positiva inverkan som turismen har på kultur 
och hållbarhet. 

 
 Det var inte många år sedan som Pirkka-Pekka Petelius bad om ursäkt för 

Velipuolikuu-sketcherna, där samer förlöjligades. Aake Kalliala fick stort 
utrymme i kvällstidningarnas löpsedlar när han motsatte sig detta och sade 
att man inte ska be om ursäkt för dessa gamla sketcher och att det inte var 
meningen att såra någon. En stor del av folket applåderade hans beslut 
och ansåg att man nog ska tåla skämt. 

 
 Många kommuner behöver tilläggsresurser, en aktör som medverkar i 

många frågor och styr verksamheten så att den blir mer ansvarsfull. Här 
lönar det sig säkert att dryfta olika synergifördelar. Ansvarsfullhet är en så 
viktig fråga att man aldrig kan ägna för mycket uppmärksamhet åt den. 

 
 Era kommentarer om avsnitt 5.3 
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Välfärdsnämnden § 105 18.08.2022 
Välfärdsnämnden § 117 14.09.2022 

 ”När kulturen behandlas med uppskattning, framstår den som värdefull 
även för turisten. Välskötta, flerskiktade kulturmiljöer kopplar 
erfarenheterna till historien och ger turismen nya innehåll.” (översättning) 

 Viljan finns säkert hos alla, men detta bör vara en starkt styrande praxis, 
som rentav regleras genom lagstiftning. Kommunikationen och resurserna 
behöver säkert ökas. 

 
 Era kommentarer om avsnitt 5.4 
 ”Turisten vill också ha kontext för kulturinnehållet; varför är just detta 

innehåll intressant och vilken bakgrund har innehållet.” (översättning) 
 Turisterna är ofta erfarna och därför också krävande vad gäller innehållet. 

Det är utmanande att skapa digitalt innehåll som håller tillräckligt hög 
kvalitet. Innehållet behöver också stämma överens med verkligheten. 
Gränsen är hårfin. 

 
 ”Det behövs uppgifter om kulturturismens effekter också för att säkerställa 

att den är hållbar.” (översättning) 
 Det är viktigt att snabbt hitta ett forum för denna information: var samlas 

informationen, vem samlar den och hur sprids den. 
 
 Era kommentarer om avsnitt 5.5 
 Vilja finns, så också kreativt kunnande. Detta skulle eventuellt också 

fungera som ett samarbete på dellandskapsnivå, eftersom området har 
gemensamt kulturarv. På den egna regionens nivå kan samarbetet mellan 
föreningar och kommuner öppnas och höjas. 
 
Behandling: 
Fördragande föreslog på mötet att i punkt 5.2 stryks följande textdel. 
Det var inte många år sedan som Pirkka-Pekka Petelius bad om ursäkt för 
Velipuolikuu-sketcherna, där samer förlöjligades. Aake Kalliala fick stort 
utrymme i kvällstidningarnas löpsedlar när han motsatte sig detta och sade 
att man inte ska be om ursäkt för dessa gamla sketcher och att det inte var 
meningen att såra någon. En stor del av folket applåderade hans beslut 
och ansåg att man nog ska tåla skämt.     

   
Beslut Välfärdsnämnden godkände föredragandes ovannämnda utlåtande 

innehållande ändringförslaget gällande färdplanen för den nationella 
utvecklingen av kulturturismen.  
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Välfärdsnämnden § 48 13.04.2022 
Välfärdsnämnden § 118 14.09.2022 

 
Evenemanget Lysande Lovisa 
 
VFN 13.04.2022 § 48  
  
 
 
Beredning direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen, tfn 0440 

555 250  
 

Stadsfullmäktige (16.3.2022 § 22) godkände Lovisa stads program för att 
främja kulturen och kulturturismen. Programmets syfte är bland annat att 
sätta Lovisa på kartan och hämta lokalidentitet ur Lovisas historia. 

Man har önskat att Lovisas familjeevenemang på nyårsafton kunde 
ordnas utan fyrverkerier. Dessutom har det kommit in önskemål om ett 
eget ljusevenemang för att ljusa upp den mörka årstiden. 
Evenemangsarrangemangen ska inledas i god tid. Temat Lysande Lovisa 
kopplar nyårsevenemanget och ljusevenemanget för 2023 samman. 
Temat Lysande Lovisa kan utnyttjas även i fortsättningen. 

I välfärdsnämnden presenteras idén om att ordna ett ljusevenemang vid 
befästningen Ungern på nyårsafton 31.12.2022 och därtill i början av året 
2023. Det ska beaktas att man inte har budgeterat tillräckligt med anslag 
för ljusevenemanget för 2023 eller för det avvikande evenemanget på 
nyårsafton i år. Det har uppskattats att man behöver ett anslag på cirka 50 
000 euro för att ordna ljusevenemanget för 2023. Man försöker ha 
anslaget med i välfärdsnämndens budget för 2023. Det är möjligt att 
arrangemangen för ljusevenemanget för 2022 kan utnyttjas i 
evenemanget för 2023. Då kunde behovet av anslaget vara mindre. 
Dessutom kunde staden få understöd från olika samarbetspartner. 

Som sakkunnig hörs på sammanträdet kulturproducent Päivi Karppi 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  
 

Förslag Välfärdsnämnden anhåller av stadsstyrelsen och vidare av 
stadsfullmäktige om ett tilläggsanslag på 30 000 € för arrangemang av 
nyårsevenemang. 
 
Behandling: 
Nämnden lade till följande mening i beslutet: Avsikten är att skapa en 
bestående belysning till Bastion Ungern, av vilken en del blir permanent.  
 

Beslut Välfärdsnämnden anhåller av stadsstyrelsen och vidare av 
stadsfullmäktige om ett tilläggsanslag på 30 000 € för arrangemang av 
nyårsevenemang.  
Avsikten är att skapa en bestående belysning till Bastion Ungern, av vilken 
en del blir permanent. 
 
Det antecknas i protokollet, att kulturproducent Päivi Karppi hördes som 
sakkunnig. Karppi avlägsnade sig från mötet före beslutsfattandet. 
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Välfärdsnämnden § 48 13.04.2022 
Välfärdsnämnden § 118 14.09.2022 

 
--- 
 
VFN 14.09.2022 § 118    
646/12.03.00/2022    
 
 
Beredning chefen för kultur- och fritidsväsendet Leif Eriksson tfn 040 568 4138  
 

Välfärdsnämnden har beslutat (8.6.2022 § 92), att arvsmedlen (Dnr 
571/02/2017) för användning av kulturtjänster inte används till Lysande 
Lovisa-evenemanget och att det används 15 000 euro av arvspengarna för 
upplysande av Bastion Ungern. 
 
Bakgrundsmaterial, Lysande Lovisa 
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  
 

Förslag Välfärdsnämnden skjuter upp evenemanget Lysande Lovisa på grund av 
världs- och energisituationen.   
 
Behandling: 
Direktören för centralen för bildning och välfärd redogjorde för 
elförbrukningen av evenemanget. Enligt expertisen skulle elförbrukningen 
vara mycket liten. 
 
På mötet framfördes kulturproducentens och kultur- och 
turismkoordinatorns e-poster 14.9.2022 till direktören för centralen för 
bildning och välfärd och till chefen för kultur- och fritidsväsendet gällande 
evenemanget Lysande Lovisa. 
 
Li-Lo Söderholm ansåg att projektet är bra, att utredningarna skall fortsätta 
samt att sponsorer skall sökas.  
Förslaget vann inte understöd. 
 

Beslut Välfärdsnämnden skjuter upp evenemanget Lysande Lovisa på grund av 
världs- och energisituationen    
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Välfärdsnämnden § 119 14.09.2022 

 
Delårsrapport för centralen för bildning och välfärd 1-6, 2022 
 
VFN 14.09.2022 § 119    
548/02.02.02/2022    
 
 
Beredning direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen, chefen för 

kultur- och fritidsväsendet Leif Eriksson och controller Mireille Nygård, tfn 
040 594 1816 

  
 Utfallet för välfärdsnämndens budget 2022 har granskats utgående från 

inkomsterna och utgifterna under tiden januari-juni. 
Stadsstyrelsen behandlar delårsrapporten för januari-juni 2022 12.9.2022 
 
Bilaga 1, delårsrapport 2022, välfärdsnämnden 
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  
 

Förslag Välfärdsnämnden antecknar delårsrapporten 1-6 2022 för centralen för 
bildning och välfärd för kännedom. 

 
Beslut Välfärdsnämnden antecknade delårsrapporten 1-6 2022 för centralen för 

bildning och välfärd för kännedom. 
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Välfärdsnämnden § 120 14.09.2022 

 
Budgetens uppföljningsrapport/Välfärdsnämnden 
 
VFN 14.09.2022 § 120    
548/02.02.02/2022    
 
 
Beredning direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen tfn 0440 

555 250, chefen för kultur- och fritidsväsendet Leif Eriksson och controller 
Mireille Nygård, tfn 040 594 1816 

 
I enlighet med § 76 i Lovisa stads förvaltningsstadga ska organen varje 
månad följa upp budgetutfallet inom det egna verksamhetsområdet. 
 
Bilaga 2, extern uppföljningsrapport för tiden 1.1.-30.7.2022 för 
välfärdsnämndens ansvarsområde. 
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  
 

Förslag Välfärdsnämnden antecknar uppföljningsrapportens för kännedom. 
 

Beslut Välfärdsnämnden antecknade uppföljningsrapportens för kännedom    
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Välfärdsnämnden § 121 14.09.2022 

Tjänsteinnehavarbeslut 
 
VFN 14.09.2022 § 121    
       
  
Beredning direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen,  
  tfh 0440 555 250 
  
 Följande tjänsteinnehavare har lämnat in beslutsförteckning över 

fattade beslut: 
 
 Direktören för centralen för bildning och välfärd 
 Förvaltningsbeslut § 20 25.8.2022 (Dnr 1186/12.03.00/2022) 
 
 Bilaga 3, tjänsteinnehavarbeslut 
 
Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd  
 
Förslag Välfärdsnämnden antecknar besluten för kännedom och meddelar att 

den inte enligt 92 § i kommunallagen kommer att ta ärende till 
behandling. 
 

Beslut  Välfärdsnämnden antecknade besluten för kännedom och 
meddelade att den inte enligt 92 § i kommunallagen kommer att ta 
ärende till behandling. 
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Välfärdsnämnden § 122 14.09.2022 

 
Anmälningsärenden 
  
VFN 14.09.2022 § 122    
      
 
 
 Framskridandet av uppgörande av konstprogammet. 
 
Förslag Antecknas för kännedom. 

 
 

Beslut Processen med uppgörande av konstprogrammet antecknades för 
kännedom.   
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Välfärdsnämnden § 123 14.09.2022 

 
Övriga ärenden 
  
VFN 14.09.2022 § 123    
      
 
 
  
 
Förslag Övriga ärenden antecknas för kännedom. 

 
Behandling: 
Jonna Hinttaniemi berättade att evenemanget ”Spring för Östersjön” var 
dåligt ordnat av stadens idrottstjänster. Dessutom hade staden inte ordnat 
en infokväll i Isnäs gällande byggandet av en närmotionsplats trots att det 
tidigare lovats. 
 
Östra Nylands gamla redaktions- och tryckeriutrymmen har erbjudits till 
biblioteksfastighet. 
 
Kulturtjänsterna inbegär under tiden 15.9.-17.10.2022 förlag till årets 
kulturpristagare. 
 
Välfärdsnämnden håller en budgetaftonskola den 5.10.2022. 
Nämndmedlemmarna kan även delta i aftonskolan via teams.  
 

Beslut De ovan nämnda ärendena antecknades för kännedom.   
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Välfärdsnämnden § 124 14.09.2022 

 
Motion från Agricolasällskapet i Pernå - Agricola-hus till Pernå kyrkoby 
 
VFN 08.06.2022 § 94  
  
 
 
Beredning direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen, tfn 0440 

555 250  
 

Agricolasällskapet i Pernå har 9.4.2022 skickat en motion till 
välfärdsnämnden: Agricolasällskapet i Pernå föreslår, att Lovisa stad skulle 
grunda ett Agricola-hus i f.d. Pernå kyrkoby skolas fastighet. I huset  skulle 
finnas bl.a. Agricola-museet och Veteranmuseet. Fastigheten kunde också 
ha  utrymmen för konstutställningar samt ett mötesutrymme för föreningar. 
På mötet redogörs för hur behandlingen av ärendet framskrider. 
 
Bilaga: Motionen från Agricolasällskapet i Pernå 
Mötesmaterial: Borgå Museums utlåtande 
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  
 
Behandling: 
Marjo Vuokko anmälde jäv och avlägsnade sig från mötet under 
behandlingen av ärendet kl. 21.24-21.45. 
 
Nämndens ordförande Rosenberg önskade att nämnden skulle ta ställning 
till motionen och föreslog följande beslutsförslag: 
Välfärdsnämnden anser motionen vara värd understöd. Ärendet kräver 
ändå tilläggsutredningar och nämnden återkommer till ärendet senare. 
 
Ordförandes förslag understöddes enhälligt. 
 

Förslag Välfärdsnämnden antecknar behandlingen av ärendet för kännedom. 
 

Beslut Välfärdsnämnden anser motionen vara värd understöd. Ärendet kräver 
ändå tilläggsutredningar och nämnden återkommer till ärendet senare. 

 
 Ärendet justerades omedelbart på mötet 
 
VFN 18.08.2022 § 104    
942/12.03.00/2022    
 
Beredning lokalchef Päivi Turunen 
 
 På sammanträdet hör välfärdsnämnden om den information som 

lokalservice gett och som gäller före detta Kyrkoby skolas kostnadseffekter 
angående ärendet. 
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen 
 

Förslag Välfärdsnämnden antecknar i det här skedet lokaltjänsternas rapport om 
kostnadsverkningarna för Lovisa stad för kännedom. Välfärdsnämnden 
fortsätter att behandla ärendet senare. 
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Välfärdsnämnden § 124 14.09.2022 

 
Behandling: 
Marjo Vuokko anmälde jäv och avlägsnade sig från mötet under 
diskussionen och beslutsfattandet. Före hon avlägsnade sig berättade 
Vuokko om motionen och planerna för nämndens medlemmar. 
 
 
Marjo Vuokko var frånvarande från mötet kl. 19.43 – 19.52. 
 
Efter diskussionen gav föredragande följande nya förslag: 
 
Välfärdsnämnden föreslår för styrelsen att fastigheten Kyrkoby skola säljs 
för sitt balansvärde till Agricola-sällskapet i Pernå rf. 
 

Beslut Välfärdsnämnden föreslår för styrelsen att fastigheten Kyrkoby skola säljs 
för sitt balansvärde till Agricola-sällskapet i Pernå rf.    
  
Ärendet justerades omedelbart på mötet. 

 
 
VFN 14.09.2022 § 124    
942/12.03.00/2022    
 
 
Beredning direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen tfn 0440 555 

250 
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen 
 

Förslag Välfärdsnämnden föreslår att näringslivs- och infrastrukturnämnden 
besluter att föreslå för stadsstyrelsen att fastigheten Kyrkoby skola säljs för 
sitt balansvärde till Agricola-sällskapet i Pernå rf.  
 

Beslut  Välfärdsnämnden föreslår att näringslivs- och infrastrukturnämnden 
besluter att föreslå för stadsstyrelsen att fastigheten Kyrkoby skola säljs för 
sitt balansvärde till Agricola-sällskapet i Pernå rf.  
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Välfärdsnämnden § 125 14.09.2022 

Avslutande av mötet 
 
VFN 14.09.2022 § 125    
      
 
 
    

 
Beslut Ordförande avslutade mötet kl. 20.15   
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 112, § 113, § 114, § 
116, § 117, § 119, § 120, § 121, § 122, § 123, § 124, § 125 

 

Förbud mot att begära omprövning eller anföra kommunalbesvär  

Omprövning får inte begäras eller kommunalbesvär anföras i fråga om beslut som endast 
gäller beredning eller verkställighet, 136 § i Kommunallagen.  
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 115, § 118 
 
ANVISNINGAR OM HUR MAN BEGÄR OMPRÖVNING 
 
Den som är missnöjd med detta beslut kan begära omprövning skriftligt. Ändring i beslutet får inte 
sökas genom besvär hos domstol. 
 
Rätt att begära omprövning 
 

Omprövning får begäras av:  
 den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av 

beslutet (part), och  
 kommunmedlemmar. 

 
Tidsfrist för begäran om omprövning 
 

Omprövning ska begäras inom 14 dagar från delfåendet av beslutet. 
 
Begäran om omprövning ska lämnas in till Lovisa stads registratorskontor senast under 
tidsfristens sista dag innan registraturen stänger.  
 
En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, om inte något annat 
visas. Vid vanlig elektronisk delgivning anses parten ha fått del av beslutet den tredje 
dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas.  
 
En kommunmedlem anses ha fått del av ett beslut sju dagar efter det att protokollet fanns 
tillgängligt i det allmänna datanätet.  
 
Dagen för delfåendet räknas inte med i tidsfristen för begäran om omprövning. Om den 
sista dagen för omprövningsbegäran infaller på en helgdag, självständighetsdagen, första 
maj, julafton, midsommarafton eller en helgfri lördag, får omprövning begäras den första 
vardagen därefter. 

 
Omprövningsmyndighet 
 

Omprövning begärs hos det Lovisa stads organ som fattat beslutet.                 
 
Registratorkontorets kontaktinformation: 
 
Postadress: PB 77, 07901 Lovisa   
Besöksadress: Mariegatan 12 A  
E-postadress: kaupunki@loviisa.fi  
Telefonnummer: 019 555 1  
 
Registraturen är öppen måndag–fredag kl. 9–16. 

 
Omprövningsbegärans form och innehåll 
 

Omprövning ska begäras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller kravet på skriftlig 
form. 
 
I omprövningsbegäran ska uppges: 
 

 det beslut i vilket omprövning begärs 
 hurdan omprövning som begärs 
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 på vilka grunder omprövning begärs. 
 
I omprövningsbegäran ska dessutom uppges namnet på den som har begärt omprövning 
samt personens hemkommun, postadress och telefonnummer.  
 
Om omprövningsbeslutet får delges som ett elektroniskt meddelande ska också e-
postadress uppges. 
 

Protokoll 

Protokollsutdrag och bilagor som gäller beslutet kan begäras hos Lovisa stads 
registratorskontor.


